
Medzi Pentagonom a Kongresom stúpa
napätie. Dôvodom sú miliardy pre Ukrajinu a
obavy, že ministerstvo obrany nemá spôsob,
ako monitorovať používanie dodaných zbraní
- CZ24 News | 7. června 2022

USA: Niektorí zákonodarcovia už varovali Bidenovu administratívu, že budúci balík pomoci
by mohol stratiť v Kongrese drvivú podporu, ktorá bola charakteristickým znakom
predchádzajúceho úsilia.

Americký Kongres pozorne sleduje, ako ministerstvo obrany rozdeľuje nedávno schválených 40
miliárd dolárov na pomoc Ukrajine. V Kongrese sa totiž množia obavy zo schopnosti administratívy
prezidenta Joea Bidena riadne vyúčtovať bezprecedentnú vlnu hotovosti pre Ukrajinu a sledovať
tisíce amerických zbraní, ktoré tam smerujú, píše portál Politico.

Niektorí zákonodarcovia už varovali Bidenovu administratívu, že budúci balík pomoci by mohol
stratiť v Kongrese drvivú podporu, ktorá bola charakteristickým znakom predchádzajúceho úsilia.
Kľúčovým barometrom bude zaobchádzanie Pentagónu s finančnými prostriedkami a ich úplné
vyúčtovanie.

Warrenová

Demokratická senátorka Elizabeth Warrenová, členka senátneho výboru pre ozbrojené sily, uviedla,
že úplné vyúčtovanie už vyčlenených finančných prostriedkov bude „kriticky dôležité pre minulé aj
budúce žiadosti o financovanie“.

„Vláda USA posiela miliardy na humanitárnu, ekonomickú a vojenskú pomoc, aby pomohla
ukrajinskému ľudu prekonať Putinovu brutálnu vojnu. A americký ľud očakáva silný dohľad Kongresu
a plné účtovníctvo zo strany ministerstva obrany,“ dodala.

Podľa Warrenovej Pentagón dlhuje senátnemu výboru pre ozbrojené sily správy za „niekoľko rokov”.
Ide o miliardy dolárov, ktoré boli pridelené na Európsku odstrašovaciu iniciatívu – program
zameraný na posilnenie prítomnosti USA na kontinente po ruskom zabratí Krymu v roku 2014.

Warrenová povedala, že jej „už začína byť zle z toho pobehovania“. Vyhlásila, že
Pentagón „nedodržiava zákon“.

Pentagón

Hovorca ministerstva obrany Anton Semelroth tvrdí, že rezort je „zaviazaný“ k transparentnosti voči
verejnosti a Kongresu, pokiaľ ide o financie na bezpečnostnú pomoc.

Zdôraznil však, že vojna zahŕňa aj riziko.

„Riziko zneužitia je jedným z mnohých aspektov, ktoré bežne posudzujeme pri vyhodnocovaní
akéhokoľvek potenciálneho transferu zbraní,“ povedal Semelroth. „V tomto prípade by sa riziko
značne minimalizovalo úplným stiahnutím ruských síl z Ukrajiny,” dodal.
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Neistá budúcnosť

Zatiaľ čo všetci demokrati a väčšina republikánov hlasovali v máji za balík pomoci, nie je jasné, či
táto koalícia môže držať spolu, ak prezident Joe Biden pred koncom fiškálneho roka požiada Kongres
o viac peňazí, ako to mnohí predpovedajú.

Keďže Pentagón dlhuje Kongresu správy o svojich výdavkoch na európsku bezpečnosť, progresívci aj
konzervatívci avizovali, že pred schválením ďalšej „hotovostnej infúzie” sa budú snažiť o väčšiu
spoluprácu.

Pokročilejší raketový systém

Biden minulú v stredu oznámil prvú tranžu vojenskej pomoci, ktorú minulý mesiac odobrili obe
komory Kongresu – Snemovňa reprezentantov a Senát. A obavy stúpajú, pretože tento balík v
hodnote 700 miliónov dolárov prvýkrát zahŕňa pokročilejší raketový systém s presným navádzaním,
ktorý Ukrajine umožní zasiahnuť ciele aj priamo v Rusku.

Podľa nemenovaných amerických predstaviteľov Kyjev „ubezpečil“ Washington, že rakety použije iba
na bojisku v rámci Ukrajiny, a nie na ciele v Rusku. Podrobnosti o týchto ubezpečeniach ale
neuviedli. Existujú však obavy, že ministerstvo obrany nemá spôsob, ako monitorovať používanie
zbraní.

Pentagón dôveruje Kyjevu

Pentagón „dôveruje schopnosti ukrajinskej vlády vhodne zabezpečiť a vyúčtovať prevezené obranné
vybavenie amerického pôvodu“, vyhlásil hovorca Semelroth s tým, že minister obrany USA Lloyd
Austin zdôrazňuje dôležitosť „zodpovednosti“ voči svojmu ukrajinskému kolegovi Oleksijovi
Reznikovovi.

Ako uviedol pre Politico nemenovaný predstaviteľ oboznámený so situáciou, Bidenova administratíva
používa niekoľko spôsobov, aby určila, ako najlepšie rozdeliť peniaze vrátane výberu systémov, ktoré
pomôžu poraziť Rusko, ale nepodnietia širší konflikt.

Ďalším hľadiskom je neposlať Ukrajincom špičkovú technológiu vzhľadom na obavy USA, že zbrane
by sa mohli dostať do rúk Rusom. Ak by sa to stalo, Rusi by mohli reverzne skonštruovať tieto
systémy a vytvoriť nové zbrane pre svoju armádu.
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